

Prospektüs Prospectus

FASTLAK

Emilebilir Cerrahi Ameliyat İpliği

Absorbable Surgical Sutures

Lütfen dilinizi seçiniz
Please select your language



GB

FASTLAK

Instruction for Use

Surgical, Poly(glycolide)(90%)-co-lactide(10%)
Rapid Absorbable, PGLA Suture
Synthetic, Multifilament, Braided, Undyed

DESCRIPTION

FASTLAK suture is synthetic absorbable sterile surgical suture which is flexible strand composed of a copolymer synthesized from 90% glycolide and 10% L-lactide (derived from glycolic and lactic acids). The empirical formula of the copolymer is $(C_4H_6O_4)_m(C_3H_4O_2)_n$. Multifilament suture is consisting of elementary fibres which are assembled by braiding.

FASTLAK is gamma degraded or having lower molecular weight form of PGL to supply rapid hydrolysis/absorption of PGL.

FASTLAK suture is prepared by coating suture material with a mixture composed of equal parts calcium stearate ($C_{18}H_{34}O_4$) and 30% glycolide and 70% lactide ($C_3H_4O_2$, $C_4H_6O_4$) where $m+n=7$. When FASTLAK suture is introduced into a living organism it is absorbed by that organism cause no undue tissue irritation. Copolymer and the coating with calcium stearate have been found to be nonantigenic, nonpyrogenic and elicit only a mild tissue reaction during absorption.

FASTLAK suture has been presented in USP B0 to 2 (metric sizes 0.4 and 5) gauge sizes in a variety of lengths, as non-needed or attached to stainless steel needles of varying types and sizes. The suture is available in the undyed (natural, beige) form.

FASTLAK sutures meet United States Pharmacopoeia (U.S.P.) requirements as described in the U.S.P. "Monograph for Absorbable Surgical Sutures" and European Pharmacopoeia (E.P.) requirements as described in the E.P. "Monograph for Sutures, Sterile Synthetic Absorbable Braided, 01/2008:0667" with the exception of an occasional slight oversize in some gauges and the exception of knot tensile strength. The knot tensile strength of FASTLAK meets USP requirements for collagen sutures as well as the requirements of the European Pharmacopoeia for "Chorda Resorbilis Sterilis".

INDICATIONS

FASTLAK suture is indicated for use in general soft tissue approximation and/or ligation, including use in ophthalmic procedures but not for use in cardiovascular and neurological tissues.

ACTIONS

FASTLAK suture elicits a minimal acute inflammatory reaction in tissue and ingrowth of fibrous connective tissue. Progressive loss of tensile strength and eventual absorption of suture occur by means of hydrolysis gradually and decrease the strength in the body. After hydrolysis it is excreted from the body as carbon dioxide and water. Absorption begins as a loss of tensile strength followed by a loss of mass.

Animal and in-vitro hydrolysis studies indicate that FASTLAK suture provides 50% tissue supporting duration at least one week post implantation. All of the original tensile strength (Break Strength Retention-BSR) is lost between 10-14 days post implantation and suture absorption is essentially complete 42 days.

Contraindications

This suture, being absorbable, should not be used where extended approximation of tissue is required.

WARNINGS

Users should be familiar with surgical procedures and techniques involving absorbable sutures before employing for wound closure, as risk of wound dehiscence may vary with the site of application and the suture material used. Physicians should consider the in vivo performance (under ACTIONS section) when selecting a suture for use in patients. The use of this suture may be inappropriate in elderly malnourished or debilitated patients, or in patients suffering from conditions which may delay wound healing.

As with any foreign body, prolonged contact of any suture with soft solutions, such as those found in the urinary or biliary tracts may result in calculus formation. As FASTLAK is an absorbable suture material, the use of supplemental non-absorbable sutures should be considered by the surgeon in the closure of the sites which may undergo expansion, stretching, or distension, or which may require additional support. Do not re-sterilize. Discard open packages and unused sutures.

Acceptable surgical practice should be followed for the management of contaminated or infected wounds.

PRECAUTIONS

Skin sutures which must remain in place longer than 7 days may cause localized irritation and should be snipped off or removed. Under some circumstances, notably orthopedic procedures, immobilization of joints by external support may be employed at the discretion of the surgeon.

Consideration should be taken in the use of absorbable sutures in tissues with poor blood supply, as suture extrusion and delayed absorption may occur.

In handling FASTLAK or any other suture materials, care should be taken to avoid damage to needle and suture. Avoid crushing or crimping damage due to application of surgical instruments such as forceps or needle holders.

To avoid damaging needle points and swage areas, grasp the needle in an area one-third (1/3) to one-half (1/2) of the distance from the swaged end to the point. Reshaping needles may cause them to lose strength and be less resistant to bending and breaking. Users should exercise caution when handling surgical needles to avoid inadvertent needle sticks.

FASTLAK sutures, which are treated to enhance handling characteristics require the accepted surgical technique of flat and square ties with additional throws as warranted by surgical circumstances and experiences of the surgeon.

Avoid prolonged exposure to elevated temperatures.

Dispose of contaminated and unused products as are in accordance with local and facility requirements. Discard used needles in "sharps" containers.

ADVERSE REACTIONS

Adverse reactions associates with the use of FASTLAK sutures include transitory local irritation at the wound site, acute inflammatory tissue reaction, erythema and induration during the absorption process of subcuticular sutures. Like all foreign bodies FASTLAK may potentiate an existing infection.

HOW SUPPLIED

FASTLAK suture is available sterile, as braided undyed (natural) strands in sizes 8/0 to 2 (metric sizes 0.4-5), in a variety of lengths, as non-needed or attached to stainless steel needles of varying types and sizes. Suture is available in one, two and three dozen boxes. FASTLAK suture is for single use only.

STORAGE

Store below 25°C and keep away from sunlight. Protect from humidity. Do not use after expiry date.

SYMBOLS USED ON LABELLING

Do not touch



Catalogue Number



Do not sterilize



Store below 25°C



Do not use if pack age is damaged



Keep away from sunlight



Manufacturer



Protect from humidity



YYYY MM Date of Manufacture, Year



Recyclable pack



YYYY-MM Expiry Date, Year-Month



STERILE R Sterile R: irradiation



Attention, See instruction for use



LOT Batch Number



2292



Undyed, Absorbable, Braided, Coated

IU-FL-rev-06-15-01-2018

Issue date: 11.09.2012

"EASS"(The European Association of Surgical Suture Industry) has developed a system of symbols which is designed to describe various suture product characteristics in an intuitive, pictorial manner. The use of symbols is permitted by the Medical Device Directive (MDD 93/42/EEC) and enables companies to provide information to the customer without having to provide multilingual translations."

**BOZ TIBBİ MALZEME SANAYİ VE TİCARET A.Ş.**

Saglık Mah. Sağlık Sokak No:33/55/İtlye-Çankaya, ANKARA/TURKİYE

Tel: +90 (312) 254 03 40 (5 hat) Faks:+90 (312) 254 03 50

web: www.boztibbi.com e-mail: boz@boztibbi.com

Boz

**FASTLAK**

Chirurgie, Poly(glycolique)[90%]-colactide[10%]
 PGLA absorption rapide Suture
 Synthétique, Multifilament, Tressé, Non coloré

Mode d'emploi**DESCRIPTION**

La suture de FASTLAK est une suture stérile chirurgie absorbable et synthétique qui est un brin souple composé de copolymères synthétisés de 90% de glycolide et 10% de L-lactide (dérivés des acides glycoliques et lactiques). La formule empirique du copolymère est $(C_3H_4O_2)_m(C_3H_4O)_n$. La suture à multifilament consiste aux fibres élémentaires assemblées par torsage.

FASTLAK est une gomme dégradée ou ayant un poids moléculaire plus bas du PGL pour fournir l'hydrolyse et l'absorption rapide du PGL.

La suture de FASTLAK est préparé en revêtant le matériel de suture avec un mélange composé de parts égales de calcium stéarate ($C_{24}H_{40}O_6Ca$) et 30% de glycolide et 70% de lactide ($(C_3H_4O)_m(C_3H_4O)_n$ ou $m \approx n \approx 7$). Lorsque la suture de FASTLAK est introduite dans un organisme vivant elle est absorbée par cet organisme mais ne cause pas d'irritation de tissu. Le copolymère et le revêtement avec le calcium stéarate ont été trouvés non pyrogéniques, non pyrogènes et entraînent seulement une réaction faible de tissu pendant l'absorption.

La suture de FASTLAK suture est présentée en dimensions : gauge USP 8/0 to 2 (dimensions métriques 0,4 et 5) dans une variété de longueurs comme non harçolés ou attachés aux aiguilles en acier inoxydable de types et dimensions différents. La suture est disponible dans sa version sans couleur (nature, beige).

Les sutures de FASTLAK sont conformes aux exigences de la Pharmacopée des Etats-Unis (U.S.P) comme décrite dans les exigences de "la Monographie pour les Sutures Chirurgicales Absorbables" et de la Pharmacopée Européenne (E.P) comme décrite dans la "Monographie pour Sutures, Stériles Synthétiques Absorbables Tressées; de E.P. : 01/2008/0867" avec l'exception d'une rare dimension faible rare dans certains jauges et l'exception de la force de traction du nœud. La force du nœud de traction de FASTLAK couvre les exigences de la Pharmacopée pour les sutures de colactide et aussi les exigences de la Pharmacopée Européenne pour "Chorda Resorbilis Sterilis".

INDICATIONS

La suture de FASTLAK est indiquée pour la fermeture/le recouvrement des tissus mous généraux y compris les procédures ophtalmiques. Ne pas utiliser pour les tissus cardiovasculaires et le nerf.

EFFICACITÉ

La suture de FASTLAK suscite une réaction locale faible dans le tissu et une croissance des tissus connectifs fibreux. Une partie progressive de force de traction et une absorption équilibrée de la suture PGA survient par hydrolyse peu à peu et diminue la force dans le corps. Après l'hydrolyse, le carbone dioxide et l'eau sont régénérés du corps. L'Absorption commence par la perte de la force de traction poursuivie par la perte de masse.

Les études sur les animaux et d'hydrolyse-in-vitro montrent que la suture FASTLAK conserve 50% de sa force de tension originale jusqu'à une semaine après implantation. Le total de la force de tension disparaît dans 10-14 jours après implantation et l'absorption de la suture est essentiellement complétée dans 42 jours.

Contre-indications

Cette suture, étant absorbable, ne doit pas être utilisée dans les zones nécessitant une fermeture de tissus de longue durée.

AVERTISSEMENTS

Les utilisateurs doivent être familiers avec les procédures et techniques chirurgicales concernant les sutures absorbables avant l'emploi pour la fermeture de plaie et le risque de déhiscence de la plaie peut varier avec la zone d'application et le matériel de suture utilisé. Les physiologistes doivent considérer la performance in vivo (sous la section EFFICACITÉ) en choisissant la suture pour l'utilisation chez les malades.

Dans certains cas, notamment dans les procédures orthopédiques, l'immobilisation du joint par le support externe peut être utilisée à la discrétion du chirurgien.

Comme avec tout corps étranger, le contact prolongé de toute suture avec les solutions de sel, telles que celles trouvées dans les voies urinaires ou biliaires peuvent résulter à la formation de calcul.

Comme FASTLAK est un matériel de suture absorbable, l'usage des sutures non absorbables supplémentaires est doit être considéré par le chirurgien dans la fermeture des sites pouvant subir une expansion, un étirage ou distension ou pouvant demander un support additionnel.

Ne pas réstériliser. Détruire les sachets ouverts et les sutures non utilisées.

Des pratiques chirurgicales acceptables doivent être suivies pour la gestion des plaies contaminées et infectées.

PRÉCAUTIONS

Les sures épidémiques qui doivent rester en place plus de 7 jours peuvent causer une infection localisée et doivent être découpées ou enlevées de cette zone comme indiqué. Dans certains cas, notamment dans les procédures orthopédiques, l'immobilisation du joint par le support externe peut être utilisée à la discrétion du chirurgien.

Comme une extension de suture et une absorption retardée peuvent survenir dans l'utilisation des sutures absorbables dans les tissus avec une faible fourniture de sang, il faut tenir en compte cette situation.

Lors de la manipulation du FASTLAK ou tout autre matériel de suture, veiller à ne pas endommager le fil et l'aiguille lors de l'utilisation. Éviter les erreurs comme le broyage, le serrage et la flexion résiduel de l'utilisation des outils chirurgicaux comme le forceps ou le porte-aiguille.

Pour éviter d'endommager les points de l'aiguille et les zones de d'étaupe, agripper l'aiguille dans une zone libre (1/3) à une-demi (1/2) de la distance de l'extrémité forcée à la pointe. Le remodelage des aiguilles peut leur causer une perte de force et les rendre moins résistantes à la flexion et à la rupture. Les utilisateurs doivent faire attention à la manipulation des aiguilles chirurgicales pour éviter les piqûres d'aiguilles accidentelles.

Les sutures de FASTLAK qui sont traitées pour augmenter les caractéristiques de manipulation demandent la technique chirurgicale acceptée des nœuds droits et carrés avec des jets supplémentaires comme garanti par les circonstances chirurgicales et les expériences du chirurgien.

Éviter l'exposition prolongée aux températures élevées.

La disposition des produits contaminés et non utilisés est en conformité avec les exigences locales et l'installation. Jeter les aiguilles utilisées dans des conteneurs "pour" objets pointus.

EFFETS SECONDAIRES

Les effets secondaires liés à l'utilisation de FASTLAK sont l'irritation provisoire dans la zone de plaie, la réaction d'inflammation aigue de tissu, la rougeur et le durcissement lors de l'absorption des sutures hypothermiques. FASTLAK peut augmenter l'infection présente comme tous les corps étrangers.

Commercialisation

La suture de FASTLAK est disponible stérile, tressée sans couleur (nature) en dimensions de 8/0 à 2 (dimension métriques 0,4-5), dans une variété de longueurs, comme les non harçolés ou attachés aux aiguilles en acier inoxydable en types et dimensions variés. La Suture est disponible dans des boîtes à une, deux ou trois douzaines. La suture de FASTLAK est utilisable uniquement.

CONSERVATION

Conserver sous la température de 25 °C et garder loin des rayons solaires.

Protéger de l'humidité.

Ne pas utiliser après la date limite de consommation.

SIGNES UTILISÉS POUR L'ÉTIQUETAGE

2 Pour utilisation unique



REF Numéro de catalogue



Ne pas stériliser à nouveau



Conservé sous 25°C



Ne pas utiliser si l'emballage est endommagé



Protéger du soleil



Y Y Y Y M M Date de production, Année



Conserver dans un lieu sec



Y Y Y Y - M M - D D Date d'expiration, Année - mois



Emballage recyclable



STERILE R Stérile R Radiation



Attention, Voir les instructions d'utilisation



LOT No de série



Sans peinture, absorbable, tressé, revêtu



CE 2292

IU/L-REV-06-15-01-2018

Issue date: 11.09.2012

"EASI" (Association d'Industrie de la Suture Européenne de Chirurgie) a développé un système conçu pour identifier comme intuitive et imagée les caractéristiques des différents produits de suture. Le Directif sur les Dispositifs Médicaux (Medical Device Directive) (MDD 93/42/EEC) permet à l'utilisateur le symbole et à intégrer les informations aux utilisateurs des fabricants sans obliger à traduire en plusieurs langues.

BOZ TIBBI MALZEME SANAYI VE TICARET A.Ş.
 Sağlık Mah. Sağlık Sokak No:33/55/İhthye Çarşası, ANKARA/TÜRKİYE
 Tel: +90 (312) 254 03 (5 hat) Faks:+90 (312) 254 03 50
 web: www.boztibbi.com e-mail: boz@boztibbi.com



